
   

  

  

  

 

 

 
Minnesanteckningar 
    
Datum: 2024-11-28 
 
Plats: Skype 
 
Närvarande:  
Susanne Jonsson – samverkansansvarig 
Maria Striegel – allmänläkare Kristinebergs hälsocentral 
Cecilia Sundbring – sektionschef Arbetsförmedlingen 
Malin Häglund - reko Borgholms hälsocentral 
Anne-Lie Gustafsson – processledare Regionen 
Niklas Föghner - primärvårdsdirektör 
Magdalena Melne – mentor för reko 
Magnus Appert – försäkringsmedicinsk sakkunnig Regionen 
Katarina Joelsson – allmänläkare Nybro hälsocentral 
Anders Linge – ortopedläkare Kalmar sjukhus 
 
Frånvarande: 
Malin Häglund – reko Borgholms hälsocentral 
Lucian Pop – läkare psykiatrin i Nybro 
 

Dagordning:  
 
Fastställande av dagordning  
 
Aktuell deltagarlista Försäkringsmedicinska kommittén 
Inget att tillägga 
 
Minnesanteckningar från föregående möte 24-09-26 
Se bilaga i separat mail 
 
Inget att tillägga 
 
Rapport från respektive verksamhet   
Försäkringskassan 
Försäkringskassan har påbörjat nyrekryteringar inom flera avdelningar och det kommer successivt 
påverka de långa handläggningstiderna. 
 
 
 



   

  

  

  

 

 

Försäkringskassans avdelning för sjukförsäkringen har som en del av de jämställdhetspolitiska målen 
från regeringen för år 2022-2025 beslutat om att införa åtgärder för att motverka osakliga 
könsskillnader i handläggningen.  
  

Försäkringskassans lägesrapport – Försäkringskassans lägesrapport – Sjuk av stress: Kvinnor 

löper dubbel risk. Antal pågående stressrelaterade sjukskrivningar ökade med 25 procent från våren 
2019 till våren 2024 och det innebär en ny högstanivå för pågående sjukskrivningar kopplade till 

stress. Webinarium 3 december - Webbinarium: Psykisk ohälsa 2024. 
  
Kvinnor löper mer än dubbelt så hög risk för sjukfrånvaro på grund av stressrelaterad psykisk ohälsa 
jämfört med män. Könsskillnaderna förstärks av att många kvinnor arbetar i riskyrken inom 
välfärdssektorn, med bristande arbetsmiljö inom vård, skola och omsorg. Kvinnor tar också mer 
ansvar än män för barn och hem, vilket leder till dubbla arbetsbördor. 
  
Risken för sjukfall med psykiatrisk diagnos stiger markant i åldersgruppen 25–29 år och ligger högre 
fram till 45-årsåldern, med en topp i åldrarna 30–39 år för stressrelaterad psykisk ohälsa.   
Det finns också ett tydligt mönster med högre sjukfrånvaro för personer med barn i förskole- och 
lågstadieåldern, 3 till 8 år. Både sjukfrånvaron och den stressrelaterade psykiska ohälsan är högre för 
personer med fyra eller fler barn. 
  
Försäkringskassan har fått de första underrättelserna från Utbetalningsmyndighetens analyser. 
Ärendena ska utredas för att upptäcka felaktiga utbetalningar och brott mot välfärdssystemet. Går 
allt enligt plan kommer arbetet att skalas upp och leda till att vi kan kräva tillbaka mer pengar. 
  
FK utreder rätten till ersättning när det finns misstanke om att någon begår brott. Hittills har vi fått 
underrättelser om misstänkta brott från till exempel våra egna handläggare, polisen, kommuner och 
allmänheten. Utbetalningsmyndigheten blir en ny källa för underrättelser och vi hoppas och tror att 
de ska kunna leverera många underrättelser av bra kvalitet. 
 
Osant intygande - utvecklingsarbete under 2025. Försäkringskassan återkommer med information 
om hur arbetet fortskrider. 
  
Regionen 
Magnus och Anne-Lie stöttar verksamheter där det behövs. Ser över statistiken och bjuder in sig till 
enheter där man ser en ökning av antal sjukskrivningar. Magnus informerar om att flera enheter 
påtalat att Försäkringskassan uppmanar individer att ansöka om sjukersättning i stället för att 
Försäkringskassan byter ut sjukpenning. Vi kommer överens om att ta upp det på styrgruppen och 
föra en dialog om kartläggning av hur utbrett problemet är.  
 
Stort fokus på välfärdsbrottslighet, politikerna har lyft upp vikten av att jobba med det. Regionen har 
startat en arbetsgrupp med representanter från olika områden inom regionen. Mycket lagar och 
regler som styr vilken information man får dela med sig av. Hemställan till regeringen med förslag att 
motverka välfärdsbrott. Uppskattningsvis så går 150-200 miljarder till välfärdsbrottslighet. 
Utbildningar kommer att ske inom regionen.  
 
 
 
 

https://www.forsakringskassan.se/download/18.21e4089719320208e5873/1731686616744/psykisk-ohalsa-i-dagens-arbetsliv-lagesrapport-2024.pdf
https://www.forsakringskassan.se/download/18.21e4089719320208e5873/1731686616744/psykisk-ohalsa-i-dagens-arbetsliv-lagesrapport-2024.pdf
https://www.forsakringskassan.se/download/18.21e4089719320208e5873/1731686616744/psykisk-ohalsa-i-dagens-arbetsliv-lagesrapport-2024.pdf
https://ui.ungpd.com/Events/7f1259bd-2721-4fd4-90d7-5bd3275c7ebe


   

  

  

  

 

 

Arbetsförmedlingen 
En pågående omställning som dragit ut på tiden. Ett uppdrag att jobba med 
förmedlingsverksamheten och vad det innebär för myndigheten – Arbetsförmedlingen gör en  
 
översyn. Förarbetet ska vara kvar i januari 2025. Det ska utmynna i en målbild som ska vara klar i 
april och fortsatt arbete under våren. 
 
Hårda prioriteringar och fokus på geografisk och yrkesmässig rörlighet. Har man inte rätt kompetens 
för yrken på orten man bor så behöver man flytta tid kompetensen behövs alternativt ser sig om 
efter ett annat yrke som finns där man bor.  
 
Fokus på att beslutsfattande sker på goda grunder. Exempelvis beslut om olika insatser och vad som 
krävs för att ingå i en insats. Mindre fokus på ekonomi och mer fokus på att individer kommer i ny 
sysselsättning så fort som möjligt. Fokus på jobb och utbildning. 
 
Kristinebergs hälsocentral 
Bra läge i Kristineberg, god bemanning och kontinuitet. Jobbar vidare med behandlingskonferenser 
där det är dialog om svåra fall. Förändringar gällande öppettider. Dialoger om stress med patienter – 
ser att det ofta är privatlivet som påverkar och det är svårt att få med sig patienten att göra 
livsstilsförändringar.  
 
Ortopeden 
Förbättringsarbete långa sjukskrivningar – tanken är att en av ST-läkarna kommer att jobba närmare 
med detta. Anders lyfter behov av samverkan med Anne-Lie och Magnus efterträdare och även 
Försäkringskassan. Möte kommer att bokas efter årsskiftet. 
 
Nybro hälsocentral 
Mycket infektioner. Personalfronten, en del medarbetare som har slutat. Det kommer att bli fler 
hyrläkare vilket påverkar sjukskrivningsarbetet.  
 
Statistik 
Se bilaga i separat mail 
 
AT/BT-utbildning med filmer från Försäkringskassan - utvärdering från 3 och 10 oktober 
Försäkringskassan har tagit fram ett utbildningsmaterial med filmer till AT/BT utbildningar – positiv 

respons från deltagarna i utbildningarna. Informationsfilmer till AT/BT-läkare - 

Försäkringskassan. Tips om att kika lite närmare på sjukpenning i förebyggande syfte. 
 
Uppföljning av förifyllda intyg 
Ortopeden och Anne-Lie jobbar tillsammans med att ta fram fler förifyllda intyg de som är aktuella 
just nu är intyg för individer med handledsfraktur – operation och icke operation samt 
karpaltunnelsyndrom. Standardinformation är förifylld på intyget och det finns möjlighet att ändra 
efter behov. Start på måndag 2 december. Anders ser att det kan finnas fler intyg som kan bli 
förifyllda – de kollar med andra regioner. Anne-Lie ser att fler kliniker kan ges möjlighet att införa 
förifyllda intyg. 
 
Inkomna frågor från vårdenheter 
1. Röstbrevlåda på Försäkringskassan: Reko Isabelle Björksved Boberg Ljungbyholm 

https://www.forsakringskassan.se/halso-och-sjukvarden/forsakringsmedicin/informationsfilmer-till-at-bt-lakare
https://www.forsakringskassan.se/halso-och-sjukvarden/forsakringsmedicin/informationsfilmer-till-at-bt-lakare


   

  

  

  

 

 

Önskemål om att försäkringsutredares röstbrevlåda kopplas in när utredare inte är anträffbar och att 
utredare även meddelar vilken mailadress som de kan nås på. Susanne undersöker varför 
röstbrevlåda inte alltid är aktiv och återkopplar till Magnus och Anne-Lie och tar även med sig frågan 
om mailadress. Information om att webcert kan vara en bra kanal att nå varandra i individärenden – 
svaret går till läkarens brevlåda, det är inte alla reko som har behörighet till verksamhetsöversikten 
för att kunna se svaret.  
 
2. Avslag sjukersättning: Reko Lena Ohlsson Stora Trädgårdsgatan 
Lena uppger att läkare på vårdenheten har lyft att antalet avslag på sjukersättning har ökat. 
Individerna kommer då tillbaka till vården för att få ytterligare underlag för omprövning. De ser inte 
alltid logiken i avslagen. Susanne och Lena bokar ett möte för fortsatt dialog. 
 
Ny sakkunnig läkare 25-01-07 
Nora Jansson efterträder Magnus som går i pension, Nora är specialist i allmän medicin och 
internmedicin och jobbar för närvarande som försäkringsmedicinsk rådgivare på Försäkringskassan.  
 
Ny representant från psykiatrin i Försäkringsmedicinska kommittén 
Lucian kommer att avsluta sitt uppdrag. Frågan är ställd till verksamhetschef inom psykiatrin om 
ersättare.  
 
Inbjuden gäst Primärvårdsdirektör Niklas Föghner  
Se bilaga i separat mail 
 
Bjuda in gäst till nästa Försäkringsmedicinska kommitté 
Förslag att bjuda in Sofia Hartz från Regionen och styrgruppen till nästa kommitté-möte.  
 
Nästa möte  
2025-02-11 kl. 09.00-12.00 via Skype  
 

 

Vid datorn  

Susanne Jonsson 

 


